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Valtuustoaloitteet

 Hallintosäännön 131 §:n mukaan valtuustoryhmällä ja valtuutetulla
on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa kos-
ke vis ta asioista.

 Kunnanhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esi-
tet tä vä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja kun nan hal li-
tuk sel le lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden
lop puun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava,
mi hin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi to de-
ta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun.

Kvalt 12.06.2018 § 39
 1. Kehittämissuunnitelma Alavieskan kunnan liikunta- ja vir kis-

tys alueil le.

 Me allekirjoittaneet kunnanvaltuutetut esitämme, että Alavieskan lii-
kun ta- ja virkistysalueille laadittaisiin kehittämis- ja kun nos sa pi to-
suun ni tel ma.

 Tällä varmistettaisiin virkistysalueidemme edustava kunto, koska hy-
vät, toimivat ja turvalliset ulkoilualueet olisivat osaltaan ve to voi ma te-
ki jä, mutta ennen kaikkea kuntalaisten hyvinvointiin ja vir kis täy ty mi-
seen positiivisesti vaikuttava asia.

 Alavieskassa 12.6.2018

 Janne Havisto
 Kari Nahkala
 Ville Laitala
 Jani Isokääntä
 Petri Keskinen

Kvalt 17.12.2018 § 63
 2. Kähtävän katuvalojen jatkaminen

 Valtuuston kokouksessa käydyssä keskustelussa valtuutettu Ville
Lai ta la esitti perususomalaisten valtuustoryhmän aloitteen, jossa esi-
te tään Kähtävän katuvalojen jatkamista valtatie 27 tielle asti.

 ___________



 Valtuusto on käsitellyt edellä mainitut aloitteet hallituksen antaman
se lon teon pohjalta 1.4.2019. Aloitteet merkittiin tiedoksi ja todettiin,
et tä niiden valmistelua jatketaan.

Kvalt 1.4.2019 § 8
3. Reeta Ojalan ja Aili Nuoralan valtuustoaloite koskien suo ma-
lais ta lähi- ja luomuruokaa oman kunnan ruokapalveluissa

 Valtuusto on käsitellyt aloitteen 24.6.2019 § 26, merkinnyt siihen an-
ne tun vastauksen tiedoksi ja todennut aloitteen loppuun

 käsitellyksi.

Kvalt. 1.4.2019 § 8
4. Annikki Sipilän ja 10 muun valtuutetun allekirjoittama aloite
vir ka teh tä vien uudelleen organisoimisesta

 Kunnanhallitus 8.4.2019 kävi asiasta periaatekeskustelun ja päätti,
ett ei aloite anna aihetta toimenpiteisiin tässä vaiheessa, vaan jat ke-
taan nykyisellä virkarakenteella ja organisaatiomallilla.

 Aloitteessa esitetty virkatehtävien uudelleen organisointi on to teu tet-
tu kunnanhallituksen 17.2.2020 § 31 ja valtuuston 24.2.2020 § 5 ja 6
te ke mil lä päätöksillä ja niiden täytäntöönpano on meneillään.

Kvalt 28.10.2019 § 46 
 5. Alavieskalaisille ikäihmisille maksuton lumenauraus

 Esitämme, että Alavieskan kunta selvittää mahdollisuudet tarjota
hakemuksesta maksutonta lumenaurausta yksin tai kaksin asuville
yli 75-vuotiaille.

 Aurattavan tien pituus olisi vähintään 50 metriä pysyvästi asuttuun
talouteen yleisen tai yksityisen tien reunasta pääoven eteen 
mitattuna.

 Vastaavaa palvelua tarjoaa jo naapurikaupunkimme Ylivieska.
Lumenauraus auttaa ikäihmisiä asumaan pitempään omassa
kodissa. Kyse on myös turvallisuudesta.

 Alavieskassa 28.10.2019

 Maarit Jutila   Osmo Alahautala
 Anita Raudaskoski-Pudas Jarmo Nahkala



 Eveliina Kivimaa  Jani Hannus
 Kaija Hannula  Marika Kääntä
 Eija Jutila   Annikki Sipilä
 Marja Isokääntä  Risto Isokääntä
 Aaro Isotalus

 Kvalt 28.10.2019 § 46
 6. Portaiden rakentaminen Filippuksen polun päähän ja 

Anttilanrantaan

 Esitämme, että Alavieskan kunta selvittää mahdollisuudet rakentaa
portaat Filippuksenpolun maantienpuoleiseen päähän.

 Portaisiin tulisi kaide.

 Portailla ei olisi talvikunnossapitoa, mikä osoitettaisiin kyltillä.

 Lenkkeilijät käyttävät nyt jyrkkää rinnettä ja siitä aiheutuu 
vaaratilanteita. Kyse on turvallisuudesta.

 Lisäksi esitämme, että selvitetään mahdollisuutta rakentaa 
Anttilanrantaan menevään rinteeseen vastaavat portaat. Tämä rinne
on erityisesti koululaisten käytössä.

 Alavieskassa 28.10.2019

 Maarit Jutila   Osmo Alahautala
 Anita Raudaskoski-Pudas Jarmo Nahkala
 Eveliina Kivimaa  Jani Hannus
 Kaija Hannula  Marika Kääntä
 Eija Jutila   Annikki Sipilä
 Marja Isokääntä  Aaro Isotalus

 ___________

 Aloitteiden johdosta on ryhdytty seuraaviin toimenpiteisiin:

Kohdan 1. aloite.
 Alavieskan kunnan liikunta- ja virkistysalueille on tarkoitus tehdä ke-

hit tä mis- ja kunnossapitosuunnitelma.



 Liikunta-alueiden kartoitus voidaan toteuttaa yhteistyössä Ala vies kan
Virin kanssa keväällä 2020. Kartoituksesta tehtävän dokumentin päi-
vi tys vas tuu voidaan sisällyttää kunnan ja Virin välillä sol mit ta vaan lii-
kun ta so pi muk seen. Päivitys voidaan vaatia tehtäväksi joka ke vät
niin, että syk syl lä budjetin laadinnan yhteydessä varataan ra hat seu-
raa van vuoden kunnostus- ja kehittämistarpeisiin.

 Virkistysalueiden kartoitusta ja kuntoarviota varten tulisi perustaa
työ ryh mä, joka tekee kartoituksen ja pitkän tähtäimen suun ni tel man
vir kis tys aluei den hoidosta ja kehittämisestä. Myös tämä suun ni tel-
maan tulee käydä läpi joka kevät ja syksyn budjetin laadinnan yh tey-
des sä varataan rahat seuraavan vuoden kunnostus- ja ke hit tä mis tar-
pei siin.

Kohdan 2. aloite.
 Kähtävän katuvalojen jatkaminen voidaan toteuttaa ELY-keskukselta

haet ta val la suunnitteluluvalla. Katuvalaistuksen jatkamisen kus tan-
nuk set selvitetään kevään ja kesän 2020 aikana. Vuodelle 2020 ei
ole määrärahaa katuvalojen jatkamiselle, mutta se voidaan ottaa
huo mi oon vuoden 2021 budjetin valmistelun yhteydessä.

Kohdan 3. aloite. Loppuunkäsitelty.

Kohdan 4. aloite. Tehtävien uudelleen organisointi meneillään.

 Kohdan 5. aloite.
 Ikäihmisille tarjolle tuotava lumenauraus voidaan toteuttaa siten, että

pal ve lun tarvitsija hakee aurausta erillisellä hakemuksella. Ehdot voi-
vat mukailla esimerkiksi Ylivieskassa voimassa olevia ehtoja.

Alavieskan kunnalta on mahdollisuus saada pihatien ja pihan auraus
so si aa li sin ja terveydellisin perustein. Aurausta haetaan lo mak keel la.
Kriteereinä on ikä (täyttänyt 75-vuotta) tai terveyden tila. Pihatien ja
pihan aurausta voi saada vain kiinteistölle, jossa asutaan py sy väs ti.
Jos hakija on nuorempi kuin 75-vuotta pyydämme pe rus pal ve lu kun-
ta yh ty mä Kallion palveluneuvonnasta selvityksen hakijan ter vey den-
ti las ta ja/tai lausunnon puoltavatko he hakijalle aurausta ter vey del li-
sin perustein. Päätöstä tehdessä huomioidaan myös mah dol li set
muut kiinteistössä asuvat (esim. jos on nuorempia asukkaita sa mas-
sa taloudessa, jotka voivat hoitaa lumityöt).

 Hakemuksesta tehdään viranhaltijapäätös, joka toimitetaan hakijalle
tie dok si. Jos päätös on myönteinen kohde lisätään au raus jär jes tel-
mään (perusrekisteriin ja aurauskartalle) ja

 uudesta aurauskohteesta tiedotetaan auraajaa ( päivitetyllä kartalla
ja listalla).

 Teknisten palveluiden lautakunta on vahvistanut aurauksen kun nos-



sa pi to luo kat ja talvihoidon kriteerit, jonka mukaan sosiaalisin ja ter-
vey del li sin perustein aurattavat pihat aurataan aina 5 cm lu mi ker ty-
män mukaan. Ikäihmisten lumenaurauksen suorittaa sama ura koit si-
ja, joka muutenkin auraa kunnan katuja, teitä, kevyenliikenteen väy-
liä tai piha-alueita.

 Kustannusten arviointi on vaikeaa, koska ei ole tiedossa kuinka pal-
jon tarvitsijoita on ja missä päin Alavieskan kuntaa kohteet si jait se-
vat. Kotihoidolta saadun tiedon mukaan tarvitsijoita voi olla tällä het-
kel lä Someronkylällä, Saarenkylällä, Kähtävällä ja Käännänkylällä.

Kohdan 6. aloite.
 Ehdotetut portaiden paikat Filippuksen polun päähän ja Ant ti lan ran-

nan alueelle kuuluvat ELY-keskuksen hallinnassa olevalle tiealu eel-
le. ELY-keskukselta saadun tiedon mukaan he eivät tule olemaan
ak tii vi sia portaiden rakentamisen suhteen. He eivät kuitenkaan kiellä
ra ken ta mas ta portaita, mutta kyseisten kohtien turvallisuus- ja yl lä pi-
to vas tuu siirtyy sopimuksella täysimääräisesti rakentajalle.

 Nykyisestä Filippuksen polun päästä on mahdollisuus kulkea tur val li-
ses ti  Alavieskantien toiselle puolelle suojatietä tai alikulkutunnelia
pit kin. Toinen turvallinen tien ylityspaikka sijaitsee Alavieskantien ja
Pu taan pe rän tien risteyksen lähellä. Mikäli portaat rakennetaan sillan
kai tei den kohdalle ei tien turvallinen ylitys ole mahdollista suoraan
ky sei sel tä kohdalta.

 Anttilanrannan kohdalla tilanne on toinen, koska koululaiset käyt tä vät
reittiä paljon. Koululta tultaessa Alavieskantien yli ei tarvitse men nä
vaan reitti sijaitsee samalla puolella.

 Alueella on 40km/h nopeusrajoitus. ELY-keskukselta saadun epä vi-
ral li sen tiedon mukaan 40km/h mahdollistaa pienen aukon te ke mi-
sen kaiteeseen.Turvallisuuden näkökulmasta pohdittavaksi tulee se
onko sillan kaiteeseen tulevasta aukosta haittaa autotiellä tai pyö rä-
tiel lä kulkeville. Portaille ei ole ajateltu talvikunnossapitoa. "Ei tal vi-
kun nos sa pi toa" kyltti ei riitä poistamaan vastuuta mahdollisista va-
hin gois ta. Portaat pitää sulkea esim. puomilla talven ajaksi ylä- ja
ala pääs tä. Pohdittavaksi jää mikä ajankohta portaiden sulkemiselle
on sopiva, jotta esim. kosteat portaat yöpakkasen jälkeen eivät ai-
heu ta liukastumista vaikka ne päivän aikana olisivatkin käyt tö kun-
nos sa. Pohdittavaksi jää myös se onko portaiden tuoma hyöty suu-
rem pi kuin niistä aiheutuvat haitat. Välimatkat nykyisten kul ku paik ko-
jen kautta ovat maltillisia.

Kunnanjohtaja: Kunnanhallitus esittää:

 - että valtuusto merkitsee aloitteista laaditun selonteon tiedoksi ja



 - toteaa mitkä aloitteista on käsitelty loppuun.

Päätös: Hyväksyttiin.

 Asiantuntijana kuultiin kehitysjohtaja Sami Nyrhistä.

Päätös: Puheenjohtaja esitti, että valtuusto käy aloitteet läpi ensin yksitellen,
min kä jälkeen kunnanhallituksen selonteko merkitään tiedoksi ja to-
de taan mitkä aloitteista on loppuun käsitelty. Esitys kä sit te ly jär jes tyk-
sek si hyväksyttiin.

 Aloitteittain käydyn yksityiskohtaisen keskustelun jälkeen valtuusto

 - merkitsi kunnanhallituksen selonteon tiedoksi,
 - totesi aloitteet 3, 4 ja 6 loppuun käsitellyiksi ja
 - totesi, että aloitteiden 1, 2 ja 5 valmistelua jatketaan

 Asiantuntijoina kuultiin kehitysjohtaja Sami Nyrhistä, kunnaninsinööri
Tuomas Häggmania ja vt. sivistys- ja hyvinvointijohtaja Tuulia
Säkkistä.

Kohdan 5. aloite
 Koska kustannusten arviointi on vaikeaa, voidaan avustuksena käyt-

tää kiinteää summaa, joka olisi suuruudeltaan esim. 75 €/kausi. Ta-
lous ar vio ta laadittaessa voidaan kysyä arvio avustuksen tarpeesta
Kal lion palveluneuvonnasta, jotta rahaa voidaan varata suu ruus luo-
kal taan oikea määrä. Avus tuk sen haku tapahtuu Kallion pal ve lu neu-
von nan kautta, josta tie to tulee kuntaan. Maksu tapahtuu hakijan ti lil-
le, josta hakija sitten mak saa talvikunnossapitoa tekevälle henkilölle.
Tal vi kun nos sa pi toa te ke vä henkilö voi olla esim. naapuri tai muu alu-
eel la tal vi kun nos sa pi toa tekevä henkilö. Tällä tavalla toiminta on kus-
tan nus te ho kas ta, ei kä taajamassa tekevän urakoitsijan tarvitse ajaa
yksittäisen pihan ta kia sivukylälle.

Kehitysjohtaja: Esitän, että avustuksen haku tapahtuu sosiaalisin tai terveydellisin
perustein Kallion palveluneuvonnan kautta siten, että avustuksen
määrä on 75 €/kausi. Avustus maksetaan tammikuussa.

Päätös: Kehitysjohtajan muutettu päätösesitys:

Tekninen lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja valtuustolle
hyväksyttäväksi, että avustuksen haku tapahtuu sosiaalisin tai
terveydellisin perustein Kallion palveluneuvonnan kautta siten, että



avustuksen määrä on 75 €/kausi. Avustus maksetaan tammikuussa.

Lautakunta hyväksyi muutetun päätösesityksen yksimielisesti.

Khall 16.11.2020 § 187

Kunnanjohtaja:     Kunnanhallitus hyväksyy teknisen lautakunnan esityksen.

Päätös:   Hyväksyttiin.

Kvalt

Päätös: Kunnanvaltuusto hyväksyi aloitteen 5 käsitellyksi.

 Esittelijänä kehitysjohtaja Sami Nyrhinen. 


